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Bestyrelsesmøde i Gilbjerg Børnehuse 21. juni 
2021 
 

Mødenavn og dato 
Deltagere Christian Jørgensen (forældre, formand), Christine Marie Franck (forældre), 

Trine Fruergaard Fog (forældre), Jonas Severinsen (forældre), Liv Forslund 
Christensen (medarbejder), Paw Sort Jensen (medarbejder), Thomas Mikkelsen 
(dagtilbudsleder) 
 
Desuden inviteres som gæster: 
Thomas Bæk Thomsen (DPL) og Bettina Brügmann Østergaard (DPL) til hele 
mødet samt Thomas Brendstrup (AMR/legepladsansvarlig pædagog) under 
punkt 3. 
 

Referent Thomas Mikkelsen 
 

Fraværende Afbud fra Liv og Jonas. Trine deltog via teams i punkt 4 og 5. 

 
 

Punkt Dagsorden og referat 
1 Godkendelse af dagsorden 

 
17.00 – 17.02 

Ref Godkendt med den bemærkning, at sidste punkt slutter kl. 19 og ikke kl. 20 som 
først skrevet i dagsordenen. 
 

2 
 

Godkendelse af referater 
Bestyrelsesmøde 24. november 2020: Link 
Ekstraordinært bestyrelsesmøde 14. januar 2021: Link 
Det planlagte møde den 22. februar blev aflyst. 
 
17.02 – 17.03 

Ref 
 

Det er en fejl, at Peter Præst står som fraværende på mødet den 24. november 
2020. Han deltog, men var lidt forsinket. 
Referaterne blev godkendt med ovenstående bemærkning. 
 

3 Godkendelse af nyt bestyrelsesmedlem 
Bestyrelsen er ikke fuldtallig, fordi vi er løbet tør for suppleanter og en del er 
stoppet, da deres børn startede i mini-FO i april.  
Bjørn Rasmussen, der er far til Hans i Langdraget, ønsker at deltage i bestyrelsen. 
Der er ikke beskrevet en procedure for dette i styrelsesvedtægten, men ledelsen 
vurderer at vis den øvrige bestyrelse godkender det, kan Bjørn indtræde i 
forældrebestyrelsen indtil næste valg på forældremødet i september. 
 
17.03 – 17.05 

Sag: 00.01.00-P35-36-20 
Thomas Kamstrup Mikkelsen 
Center for Dagtilbud og Skoler 
Gilbjerg Børnehuse 
 
4. maj 2021 

https://gilbjergboernehuse.aula.dk/sites/gilbjergboernehuse.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Bestyrelsesmøde%20i%20Gilbjerg%20Børnehuse%2024.%20november%202020.pdf
https://gilbjergboernehuse.aula.dk/sites/gilbjergboernehuse.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Esktraordinært%20bestyrelsesmøde%20i%20Gilbjerg%20Børnehuse%2014.%20januar%202021.pdf
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Ref Bjørn blev godkendt og er medlem af forældrebestyrelsen indtil valget i 
september. 
 

4 ”Mere udetid kræver bedre arbejdsmiljø på legepladserne” 
Thomas Brendstrup, der er legepladsansvarlig og AMR, deltager under dette 
punkt. 
 
Vores coronaretningslinjer anbefaler, at vi er så meget ude som muligt, når det er 
praktisk og pædagogisk hensigtsmæssigt. Det er vores legepladser ikke bygget 
eller indrettet til, og derfor skaber de fysiske rammer nogle begrænsninger. Andre 
kommuner, f.eks. Kerteminde Kommune, har investeret i de fysiske rammer 
udendørs hvilket styrker både børnenes læringsmiljø og medarbejdernes 
arbejdsmiljø, når man er meget udendørs. 
 
Forældrebestyrelsen drøfter punktet med henblik på, om emnet skal løftes ind i 
den politiske debat op til næste års budgetforhandlinger. 
 
Læs gerne artiklen fra fagbladet Børn og Unge om Kerteminde Kommunes 
investeringer: 
https://bupl.dk/artikel/mere-udetid-kraever-bedre-arbejdsmiljoe-paa-legepladser/ 
  
17.05 – 17.30 

Ref Thomas Brendstrup præsenterede tankerne i Kertemindes projekt, hvor der er sat 
3 mio kr. af i 2020 og i 2021 til at forbedre både læringsmiljø og arbejdsmiljø 
udendørs. Der er f.eks. lavet afskærmninger og overdækninger, så flere 
aktiviteter kan gennemføres ude. De oplever i Kerteminde, at der er bedre trivsel 
og psykisk velvære hos både børn og medarbejdere. 
 
Vi kan mærke, de dage hvor det pga. vejret er svært at være ude. Det gælder 
både, når det er for varmt, for koldt eller regner for meget. Der bliver 
overskuddet hos børnene mindre. De børn, som ikke er til fysiske lege men til 
mere stille aktiviteter, rammes mest af det. 
 
Vi har ikke haft samme muligheder som i Kerteminde, da vi ikke har budget til 
legepladser og bygningsforbedringer. Dette vil skulle bevilges politisk. 
 
Konkret er der ønske om en overdækning ved ”gården” i Langdraget. Der er også 
behov for dette både i vuggestue og børnehave i Birkevang. Hestehaven er bedre 
stillet, da de både har bålhus, carport og markiser. 
 
Der er i alle tre huse også et vedligeholdelsesefterslæb. 
 
Forældrebestyrelsen vil gerne lave et stykke arbejde for at skabe opmærksomhed 
politisk om dette. Første skridt er at de forældrevalgte repræsentanter mødes i et 
teamsmøde for at drøfte mulighederne. Christian indkalder. 
 
Forældrebestyrelsen overvejelser at invitere udvalget for Børn, Idræt og Familie 
(BIF) ud på besøg i husene. 
 
Der er 1. behandling af næste års budget den 30. august 2021 i økonomiudvalget. 
 

5 Evaluering af den styrkede læreplan 
Det er et lovkrav at vi inden sommerferien skal evaluere vores styrkede læreplan. 
Dette vil primært ske med medarbejderne, men vi ønsker også en drøftelse med 
forældrebestyrelsen, i forhold til hvordan vi fremadrettet kan inddrage bestyrelsen 
i arbejdet med den styrkede læreplan. 
 
Forældrerepræsentanterne bedes genlæse læreplanen og overveje, hvilke 
elementer de vil være mest optaget af at blive inddraget i videreudviklingen af. 
 
Bilag: Styrket læreplan 2020 
 
17.30 – 17.50 

Ref Bestyrelsen vil gerne fremadrettet vil involveres i konkrete drøftelser af 
enkeltstående temaer i den styrkede læreplan. Forældrebestyrelsen har ikke brug 

https://bupl.dk/artikel/mere-udetid-kraever-bedre-arbejdsmiljoe-paa-legepladser/
https://gilbjergboernehuse.aula.dk/sites/gilbjergboernehuse.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Læreplan%202020%20Gilbjerg%20Børnehuse.pdf
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for at være en aktiv del af evalueringen af hverdagspraksis. 
Fremadrettet skal vi bl.a. arbejde med: Sprog, Barnesyn, Børneperspektiver og 
Forældresamarbejde. 
 
Forældrebestyrelsen vil også få tilsendt den færdige evaluering, når den er klar 
inden sommerferien. 
 

6 Økonomiopfølgning 
Vi har i maj fået besked om, at den ellers udmeldte fordeling at pengene fra 
regeringens minimumsnormeringspulje laves om, fordi der nu er åbnet for, at de 
private institutioner også kan få del i puljen. Byrådet har herefter bestemt, at 
pengene skal fordeles om, og det har kostet Gilbjerg Børnehuse 190.000 i mistet 
tildeling.  
 
Derudover har vi et underskud fra sidste år på 312.000,- 
 
Kombineret med et lille fald i børnetal og nogle fratrædelser, der pt. er dyre pga. 
ny ferielov, så er vores økonomi presset. 
 
Hvis vi venter med at genbesætte stillingen som daglig leder i Hestehaven til 
nytår og i øvrigt holder igen med investeringer, kan vi undgå personalemæssige 
tilpasninger samtidig med, at vi kan afdrage lidt på underskuddet i år. 
 
Thomas orienterer lidt mere detaljeret på mødet, og der er mulighed for 
spørgsmål. 
 
17.50 – 18.00 

Ref Forældrebestyrelsen tog orientering til efterretning. 
 

7 Venteliste og kapacitet i Gilleleje 
Der er i sensommer og efteråret et stort pres på ventelisterne her i Gilleleje.  
 
I vuggestuerne er der allerede helt fyldt op i Langdraget, og Hestehaven og 
Birkevang bliver fyldt i august/september. Der er allerede børn, som er blevet 
henvist til pasningen udenfor distriktet i Græsted og Esrum, og vi kan se at denne 
udfordring vil vokse i løbet af efteråret, så det måske endda bliver svært at få 
plads til søskendebørn, selvom disse har fortrinsret. Dagplejen i Gilleleje har 
samme udfordring. 
 
I forhold til børnehaverne ser vi også udfordringer for børn udefra – dvs. fra 
dagplejen og tilflyttere. Vi har selvfølgelig plads til alle vores egne vuggestuebørn 
i alle tre huse, når de fylder tre år. Der er allerede fyldt op i børnehaverne i 
Hestehaven og Langdraget, og Birkevang kan tage enkelte børn udefra. Det 
betyder også, at presset på vuggestuerne ikke kan løses ved at lave 
mellemgrupper med mere fleksibel start f.eks. som 2½-årig. 
 
Vi kan se i prognosen (vedlagt) at denne udfordring vil vokse de kommende år. 
 
Vi har tilbudt at udvide med en ekstra stue i Langdraget som en mellemgruppe, 
der har både de største vuggebørn og de mindste børnehavebørn. Dette vil kunne 
skabe en fleksibilitet og en større kapacitet, som i hvert fald kan løse noget af 
udfordringen. Det kan vi desværre ikke gøre nu, fordi der er ledig kapacitet i 
andre distrikter, og det er politisk besluttet at vi ikke merindskriver i allerede 
fyldte institutioner, når der er ledige pladser i andre institutioner. Desuden 
benytter dagplejen den anden stue som legestue tre dage om ugen, og med en 
fast udvidelse af Langdragets normering vil der først skulle findes anden placering 
til legestuen. 
 
Administrationen vil rejse sagen politisk, så kapacitet og serviceniveau kan blive 
drøftet. 
 
Bestyrelsen orienteres om udfordringen og har mulighed for at beslutte evt. 
kommunikative handlinger i forlængelse af dette. 
 
18.00 – 18.20 
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Ref Thomas præsenterede udfordringen for forældrebestyrelsen. 
 
Forældrebestyrelsen vil gerne deltage i debatten og skabe fokus på, at der er 
behov for større kapacitet lokalt i Gilleleje. Muligheder for dette drøftes på 
teamsmøde med forældrerepræsentanterne. 
 
Thomas sender data for indmeldte børn og normeringer til 
forældrerepræsentanterne. 
 

8 Lempelser af coronaretningslinjer 
Som alle ved er restriktionerne nu ændret, så det ikke længere anbefales at 
forældre afleverer udendørs / ikke kommer ind på stuen. 
Vi ønsker en drøftelse med forældrebestyrelsen af, hvilke erfaringer fra 
coronasituationen, vi med fordel kan bygge videre på, også selvom vi nu i 
princippet godt kan vende tilbage til situationen før corona. Thomas har skrevet 
ud på Aula til alle forældre om dette fredag den 11. maj. Der er kommet nogle 
henvendelser tilbage fra forældrene som input til forældrebestyrelsen. Disse 
indebærer bl.a. følgende synspunkter: 

• Godt at afleverer én af gangen udenfor stuen. 100% ro og fokus på det 
enkelte barn. 

• Svært med kommunikation om barnets dag om eftermiddagen, da 
pædagogerne kan opleves travle ved afhentning. 

• Forslag om at lave brugerundersøgelse hos alle forældre om emnet. 
 
Ledelsen ønsker også at drøfte de pædagogiske gevinster / udfordringer af vores 
corona-vilkår med medarbejderne, og dette er der først mulighed for til august, 
men vi vil allerede nu gerne have forældrebestyrelsens input til dette. 
 
18.20-18.35 

Ref Der er opbakning hos forældrebestyrelsen til, at vi fortsætter nuværende praksis 
frem til personalemødet i august, hvor der er mulighed for at have en pædagogisk 
drøftelse af, hvad der er bedst for børnene. 
 
Forældrebestyrelsen ønsker ikke at lave en forældreundersøgelse, da det er 
bestyrelsens holdning, at der skal lyttes til medarbejdernes erfaringer. Ledelsen 
og forældrebestyrelsen opfordrer forældrene til at kontakte personalet, hvis der er 
noget, er opleves svært. 
 
Punktet tages op igen på bestyrelsesmødet den 8. september. 
 

9 Ledelsessituationen i Gilbjerg Børnehuse 
Lone fratræder som daglig pædagogisk leder i Hestehaven. Stillingen nedlægges 
ikke, men genbesættes først næste år. Indtil da er Thomas M. også daglig leder i 
huset. 
Det er der tid til på den korte bane, fordi han ikke længere er leder af Elverhøjen 
og fra 1. juni heller ikke konstitueret i Brumbassen. 
 
Orientering og mulighed or spørgsmål/opmærksomhedspunkter til ledelsen. 
 
18.35 – 18.45 

Ref Forældrebestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 
 

10 Ny hjemmeside 
I forbindelse med overgangen til Aula er vores gamle hjemmeside på Børneintra 
nedlagt. I stedet har vi fået ny hjemmeside på: 
 
https://gilbjergboernehuse.aula.dk/  
 
Der er stadig meget indhold, vi mangler på den nye side. Forældrebestyrelsen 
opfordres til at komme med input til dette i forhold til, hvad man som ny forældre 
kan søge af oplysning og hvad der kan få vores huse til at fremstå lige så gode på 
hjemmesiden, som de er i virkeligheden. 
 
18.45 – 19.00 

https://gilbjergboernehuse.aula.dk/
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Ref Foreløbig feedback fra forældrebestyrelsen i forhold til de nye forældre som 
målgruppe: 

• Der mangler fakta med åbningstider og lukkedage, og vores fælles uger i 
sommerferien 

• Der bør være nogle billeder med børn på (kræver tilladelse) 
• Om Birkevang bør der stå om madordning og banditstue 
• Om Langdraget og Hestehaven – Lille og hyggelig 
• Gode legepladser – meget udeliv. Stranden. 
• Vigtigt ved en overordnet beskrivelse af hele institutionen. Alt det, vi kan 

tilbyde. Mangfoldighed. 
• Beskrivelse af børnesyn. Omsorg og nærvær. 

 
Ledelsen arbejder videre efter sommerferien med hjemmesiden, og herefter kan 
forældrebestyrelsen give konkret feedback igen. 
 

 


